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PROTOKÓŁ  Nr XXVI 

 zwyczajnej   sesji  Rady  Gminy  Gietrzwałd 

odbywającej się dnia 29  maja   2017 r. 

 
Początek  sesji  o godz.  1415, 

zakończenie  sesji o godz. 1630. 

 
Ad.1. Otwarcie,  dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Marek Nowogrodzki dokonał otwarcia sesji i powitał wszystkich 

zebranych. Na sesji obecnych było 13 radnych (lista obecności załącznik nr 1), 

nieobecna usprawiedliwiona  Jolanta Wilewska. Ustawowy skład Rady Gminy liczy 15 

radnych, po rezygnacji jednego radnego 14 radnych. Przewodniczący stwierdził 

kworum. Obecni byli również: pełniący funkcję wójta Radosław Nojman, Sekretarz 

Halina Bienkiewicz, Skarbnik Andrzej Wasilewski, kierownik Referatu Inwestycji  

i Zamówień Publicznych Agnieszka Kochanowska, kierownik GOPS Elżbieta Biadała,  

kierownik Referatu Podatków i Opłat Krystyna Dzikowska, kierownik Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Jan Kasprowicz, adwokat Edward Ośko, dyrektor Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Biesalu i radna powiatowa Grażyna Grzegorzewska, sołtys 

Naterek Zbigniew Kukuć  oraz mieszkańcy gminy (lista gości  załącznik nr 2.) 

 

Proponowany porządek obrad: 

Ad.1. Otwarcie dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

Ad.2. Przyjęcie protokołu XXV sesji. 

Ad.3. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 

2017–2028. 

Ad.6. Podjęcie uchwały  sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2017 rok. 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 

Pomocy  Społecznej w Grazymach. 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszka-

niowym Zasobem Gminy Gietrzwałd na lata 2017 – 2021. 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Gietrzwałd, gmina Gietrzwałd. 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowa-

nia przestrzennego dla części obrębu Woryty, Gmina Gietrzwałd. 

Ad.11. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący zaproponował dodanie do porządku obrad punktu  10a. Podjęcie 

uchwały w sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie zatrudniania nauczycieli  

w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Gietrzwałd. 
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Odbyło się głosowanie nad dodaniem do porządku obrad punktu 10a  - 13 głosów za. 

Odbyło się głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianach – 13 głosów za. 

Ad.2. Przyjęcie protokołu XXV sesji. 

Radni nie mieli uwag do protokołu XXV sesji. Odbyło się głosowanie nad przyjęciem 

protokołu – 12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Ad.3. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Eugenia Ratowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 

odbyła dwa posiedzenie w tym jedno wspólnie z Komisją Społeczną. Zajmowała się 

problemem odbioru ścieków z Dłużek, skargami na dyrektor ZS-P w Gietrzwałdzie – 

przesłana zgodnie z kompetencjami do kuratora oświaty, analizą sprawozdania z wy-

konania budżetu za 2016 rok.  

Iwona Omilian – Przewodnicząca Komisji Społeczne poinformowała, że Komisja od-

była dwa posiedzenia w tym jedno wspólnie z Komisją Rewizyjną. Tematy samodziel-

nego  spotkania: 

zapoznanie się z wykazem remontów budynków komunalnych zaproponowanym do 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2017 – 2021, 

sprawą rozbiórki budynku w złym stanie technicznym w Gronitach, zapoznała się ze 

stanowiskiem dyrektorów szkół na temat zatrudniania nauczycieli wygaszanego gim-

nazjum, rozpatrzyła podania o mieszkania gminne.  

Michał Puszczało – Przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że Komisja 

odbyła dwa posiedzenia, w tym jedno wspólne z Komisją Społeczną. Na samodziel-

nym spotkaniu omówiła zmiany w budżecie w związku z referendum, wyjechała w te-

ren (Gronity, Sząbruk) aby obejrzeć nieruchomości których właściciele wnioskowali  

o przejecie na rzecz gminy oraz zapoznała się z planowanymi inwestycjami dotyczą-

cymi gospodarki wodno-ściekowej w Kudypach, Nagladach, Gietrzwałdzie, Łęgutach 

i Biesalu. Komisja z zgłosiła potrzebę zajęcia się melioracją w gminie. posiedzeniu 

połączonych Komisji zajęła się problemem wynagrodzenia dla projektanta drogi Ku-

dypy-Naterki oraz drogi od drogi krajowej nr 16 do Łupstycha oraz  zapoznała się  

i przeanalizowała materiały na XXVI sesję rady gminy a także zaopiniowała wnioski 

właścicieli gruntów o zmianę planów zagospodarowania przestrzennego.  

 

Przewodniczący poprosił pełniącego funkcję wójta Radosława Nojmana o przedsta-

wienie się i powiedzenie kilku słów o sobie.  

Radosław Nojman poinformował, że został wyznaczony przez prezesa Rady Ministrów 

do pełnienia funkcji wójta Gminy Gietrzwałd aby umożliwić gminie funkcjonowanie do 

czasu wyboru wójta. Zadeklarował  chęć włączenia się w działania na rzecz promocji 

gminy przy okazji uroczystości obchodów rocznicy gietrzwałdzkich objawień. Powie-

dział, że jest emocjonalnie bardzo związany z Gietrzwałdem. Zależy mu aby gmina 

dobrze się rozwijała. Zaapelował o spokojne rozważne działanie dla dobra gminy. Za-

deklarował  jako rzecz naturalną chęć współdziałania z radą i bardzo liczy na owocną 

współpracę.  

 

Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 
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Radni  którzy na poprzedniej sesji złożyli interpelacje na dzisiejszej otrzymali na nie 

pisemną odpowiedź. Odpowiedzi stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na 

lata 2017–2028. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zmiany W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2017–2028 – 13 

głosów za. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały  sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2017 

rok. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2017 rok – 13 głosów za.  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w 

Domu Pomocy  Społecznej w Grazymach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie  utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy  Spo-

łecznej w Grazymach - 13 głosów za. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Gietrzwałd na lata 2017 – 2021. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie  wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zaso-

bem Gminy Gietrzwałd na lata 2017 – 2021 - 12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się 

od głosu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego dla części obrębu Gietrzwałd, gmina Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-

nego dla części obrębu Gietrzwałd, gmina Gietrzwałd – 13 głosów za. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego dla części obrębu Woryty, Gmina Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-

nego dla części obrębu Woryty, Gmina Gietrzwałd – 13 głosów za. 

 

Ad. 10a. Podjęcie uchwały w sprawie   zajęcia stanowiska  w przedmiocie za-

trudniania nauczycieli w placówkach oświatowych dla których organem prowa-

dzącym jest Gmina Gietrzwałd. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie  zajęcia stanowiska  w przed-

miocie zatrudniania nauczycieli w placówkach oświatowych dla których organem pro-

wadzącym jest Gmina Gietrzwałd - 12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
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Ad.11. Sprawy różne. 

Grzegorz Rupiński – w budżecie zostały przeznaczone środki na działalność sportową 

z których miało być finansowane utrzymanie płyty boiska w Unieszewie. Radny prosił 

o wyodrębnienie  funduszu na ten cel w kwocie 3.000zł gdyż boisko wymaga cotygo-

dniowego wykaszania.  

Rada Sołecka Unieszewa od trzech lat przekazywała środki na ogrodzenie tego boiska 

i  czeka na wykonanie płotu.  

Prośba aby strażacy z OSP w ramach ćwiczeń przymocowali boje wyznaczające ką-

pielisko. 

Eugenia Ratowska zapytała Wójta czy podjął kroki w celu wyjaśnienia wydarzeń w 

szkole w dniu 30 marca br o których rodzice uczniów napisali w skargach. Wójt odpo-

wiedział, że wezwał Dyrektorkę do złożenia wyjaśnień i zapoznał się z protokołem po-

kontrolnym sporządzonym przez pracowników kuratorium. Według wyjaśnień dyrek-

torki dzieci miały zapewnioną opiekę, gdyż była obecna na boisku gdy biegały tam 

dzieci. Dzieci nie przebywały na świetlicy  gdyż nauczyciel który miał w tym czasie tam 

pracować był nieobecny. Dzieci przebywały więc na boisku pod opieką dyrektorki.  

Małgorzata Łączyńska – w kwietniu rozpoczęty  został remont ul. Hermana w Szą-

bruku. 21 kwietnia prace zostały przerwane. Mieszkańcy skarżą się na wystające kra-

wężniki, niezabezpieczone wykopy co grozi wjechaniem w nie kołem samochodu, za-

jecie parkingu przed cmentarzem przez złożenie na nim polbruku i piasku. Mieszkańcy 

proszą o zabranie składowanego materiału i zabezpieczenie budowy do momentu jej 

ukończenia. Ze swoimi uwagami mieszkańcy zapoznali kierownika K. Burskiego.  

R. Nojman  odpowiedział, że poprosi kierownika o szczegółowe zapoznanie ze sprawą 

i postara się aby inwestycja była kontynuowana.   

Dominika Małachowska zgłosiła problem destruktu składowanego w Nagladach przy 

ul. Unieszewskiej. Część wykorzystano do naprawy ul. Sportowej a pozostały leży na-

dal  i zachodzi obawa, że z powodu rosnącej temperatury  destrukt może okazać się 

nieprzydatny do użycia.  R. Nojman obiecał zapoznać się z problemem.  

Andrzej Robaczewski zgłosił problem nieporządków  w Gietrzwałdzie. Prosił aby wrócił 

pracownik do porządkowania „Ogrodów Gietrzwałdzkich” gdyż teren  wymaga upo-

rządkowania. Jest to inwestycja wykonana z udziałem środków unijnych i był  wyzna-

czony pracownik do dbania o porządek na tym terenie. Prosił również o uruchomienie 

toalet w weekendy bo wtedy  do Gietrzwałdu przybywa wielu gości.  

Anna Gratzka – mieszkańcy Rapat proszą o możliwość zapoznania się z treścią 

umowy dzierżawy gruntu w Rapatach  Stowarzyszeniu Fundacji Wist. Prezes fundacji 

na zebraniu wiejskim poinformował, że teren będzie wykorzystywany na spotkania 

młodzieży z Gietrzwałdu, Podlejek i Ostródy w celu przeprowadzania wywiadów z 

mieszkańcami na temat ich bohaterskich czynów. Obecnie na terenie tym działa  

w soboty i niedziele strzelnica z której korzystają dorośli, w tym pracownicy urzędu 

gminy. Odgłosy strzelania  są przyczyną wycia psów. Odgłosy strzelania i wycie psów 

uniemożliwiają wypoczynek mieszkańcom po tygodniu pracy. Teren ten jest ostoją pta-

ków w granicach Natury 2000.  Mieszkańcy pytają dlaczego garstka ludzi zakłóca ich 

spokój gdy w gminie jest strzelnica z której mogą korzystać.   
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A. Gratzka zapytała kiedy zostanie wykonane ogrodzenie cmentarza komunalnego  

w Rapatach. Przeznaczono na ten cel środki z funduszu sołeckiego.    

M. Nowogrodzki  zapytał kiedy zostaną zamontowane ekrany dźwiękochłonne wokół 

schroniska dla psów w Tomarynach. R. Nojman odpowiedział, że są środki przezna-

czone na ten cel. G. Rupiński  poinformował, że jest również projekt montażu ekranów. 

Trwa wybór wykonawcy nasadzenia roślin. Ekrany zostaną założone w tym roku.  

M. Nowogrodzki poprosił o spotkanie, w trybie pilnym, pełniącego funkcję wójta z pra-

cownikiem od promocji i z komisjami rady. Tematem spotkanie będzie promocja gminy  

w związku z nadchodzącymi  obchodami objawień w Gietrzwałdzie. Poprosił o możli-

wość uczestniczenia  radnych w projektach działań które mają promować naszą gminę  

a także możliwość zapoznania się z poczynionymi już działaniami, bo mówi się o nich 

już od kilku miesięcy.  Chciały zapoznać się z przygotowanymi materiałami promują-

cymi gminę w czasie tych uroczystości. Jak wygląda promocja i jak będzie wyglądała 

w czasie uroczystości. Na razie nie widać folderów, map, ulotek.  

Przewodniczący  poinformował  radnych o konieczności zajęcia się w trybie pilnym 

szkołami i projektem sali gimnastycznej w Sząbruku oraz  projektowanym przebiegiem  

linii 400kV. 

Głos zabrał Leszek Orciuch  dyrektor gimnazjum w Gietrzwałdzie i przedstawił radnym 

jak zgodnie z arkuszem organizacyjnym wygląda zatrudnienie i ilość godzin brakują-

cych poszczególnym nauczycielom do pełnego etatu. Jest to skutek wprowadzenia 

reformy. W poprzednich latach sytuacje takie miały miejsce w związku z niżem demo-

graficznym. Nauczyciele wtedy uzupełniali godziny potrzebne do pełnego etatu pracu-

jąc w szkole podstawowej.  Dyrektor czuł się w obowiązku zabiegać o zatrudnienie dla 

swoich pracowników. Do tej pory problem  braku godzin do pełnego etatu rozwiązy-

wany był wspólnie przez wszystkich dyrektorów. Kadra pracująca w gimnazjum to do-

świadczeni nauczyciele znający środowisko. Gimnazjum ma dobrze wyposażone pra-

cownie tematyczne do nauczania przedmiotów które pojawiają się w zreformowanej 

szkole podstawowej. Dyrektor szkoły podstawowej zgłosiła wolne wakaty w swojej 

szkole i powiedziała, że gimnazjum w Gietrzwałdzie nie jest jedynym wygaszanym 

gimnazjum i w trudnej sytuacji będzie wielu nauczycieli. W terminie do 15 maja dyrek-

tor miał obowiązek uzyskać od nauczycieli deklarację czy przechodzą w stan nie-

czynny czy godzą się na zatrudnienie w niepełnym wymiarze. Żaden z nauczycieli nie 

zgłosił gotowości przejścia w stan nieczynny. Nauczyciele liczą na możliwość uzupeł-

nienia pensum w szkole podstawowej w Gietrzwałdzie.  

R. Nojman powiedział, że jest w stanie zaproponować każdemu nauczycielowi któ-

remu od 1 września 2017 roku będzie brakowało godzin do pełnego wymiaru czasu 

pracy, pracę w jednej z trzech szkół podstawowych w gminie. Dyrektor podziękował 

za deklarację zatrudnienia nauczycieli.  

Głos zabrał Marcin M., rodzic dzieci uczących się w szkole w Gietrzwałdzie. Odczytał 

pismo rodziców jakie skierowali do Wójta i do radnych. W piśmie tym wzywają dyrektor 

Bożenę Reszkę do rezygnacji ze stanowiska dyrektora szkoły (pismo - załącznik do 

protokołu). Bernard R. poinformował, że rodzice zamierzają zablokować szkołę jeśli 

nie dojdzie do odwołania dyrektor Bożeny Reszki  ze stanowiska. Kurator skierował do 

szkoły kontrole i prosił rodziców o powstrzymanie się z działaniami do piątku 
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(2.06.2017r.). Rodzice  wyrazili zgodę na przesunięcie terminu blokowania szkoły. Peł-

niący funkcję wójta  R. Nojman poinformował, że organ prowadzący szkołę może od-

wołać dyrektora szkoły jedynie po  zasięgnięciu opinii kuratora oświaty. Ma pewne za-

strzeżenia co do spraw organizacyjnych  w szkole w Gietrzwałdzie i odbył na ten temat 

rozmowę z dyrektor.  Uchybienia nie są jednak tak rażące  by odwołać dyrektor z funk-

cji. Ma wiedzę o kontrolach merytorycznych ale w protokołach pokontrolnych nie ma 

istotnych uwag i zaleceń pokontrolnych. Poprosił kuratora o podjęcie działań przygo-

towujących do mediacji. Piotr M. zaapelował w imieniu 80% rodziców którzy podpisali 

się pod pismem (150 podpisów) aby wójt i rada podjęli odpowiednie działania prowa-

dzące do zmiany osoby na stanowisku dyrektora szkoły w Gietrzwałdzie. R. Nojman 

uważał, że do dziś żadna ze stron nie wysłuchała do końca racji drugiej. Możliwość 

rozwiązania konfliktu widzi w mediacjach. Proponuje spotkanie dyrektor,  przedstawi-

cieli nauczycieli, przedstawicieli rodziców, pracowników kuratorium i  pełniącego funk-

cję wójta. Będzie możliwość aby strony wysłuchały swoich racji i zbadanie przyczyn 

konfliktu. Głos zabrała Jolanta K. Powiedziała że do rozmów nie doszło gdyż nie było 

do nich chęci ze strony pani dyrektor. Sytuacja w szkole między innymi doprowadziła 

do referendum w sprawie odwołania wójta. Reforma szkolnictwa była już raz przepro-

wadzana w gminie i odbyła się  bez problemów dzięki dojrzałości nauczycieli i rodzi-

ców. Zlikwidowano szkoły organizując dowóz uczniów, wybudowano w ciągu dziewię-

ciu miesięcy budynek gimnazjum. W obecnej chwili rezygnacji dyrektor ze stanowiska 

domaga się 80% rodziców co pokazuje stopień ich zaangażowania. W sprawę szkoły 

zaangażowani są również dziadkowie uczniów co  znacznie powiększa grupę trosz-

czących się o jakość nauczania w gietrzwałdzkiej szkole. Rodzice przytoczyli sprawę 

braku opieki nad dziećmi z klasy I w dniu 30 marca i powiedzieli że są świadkowie tego 

iż pani dyrektor nie było z dziećmi na boisku.  Agnieszka K.  poinformowała, że dyrektor 

nie wyznaczyła  30 marca zastępstwa za nią. Jej córka poinformowała ją że dwa razy 

chodziła do dyrektor i pytała z kim ma lekcje ale nie otrzymała odpowiedzi.  R. Nojman 

poinformował, że otrzymał zaproszenie od  dyrektor na spotkanie z rodzicami i zamie-

rza z niego skorzystać. Uważał, że na mówienie o dymisji jest za wcześnie.  

Iwona W.  odczytała pismo nauczycieli skierowane do wójta i radnych.  

W piśmie tym nauczyciele opisali  trudną sytuację w szkole w Gietrzwałdzie wyrazili 

swoje zaniepokojenie nią  oraz  żądali ustąpienia dyrektor  ze stanowiska.  Przewod-

niczący poprosił pełniącego funkcję wójta o działanie które spowoduje że uczniowie 

nie będą zabierani ze szkoły w Gietrzwałdzie. 

Anna Otta – radna, rodzic, członek rady rodziców zaapelowała do wójta o podjęcie 

kroków w celu zawieszenia p. Reszki  w pełnieniu funkcji dyrektora zanim dojdzie w 

szkole do nieszczęścia lub tragedii.  

Na tym porządek obrad wyczerpano i Przewodniczący zakończył XXVI zwyczajną se-

sję rady Gminy Gietrzwałd. 

 

Protokołowała  

Elżbieta   Bielańska 


